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P R O T O K Ó Ł  NR XXV/16 

XXV Sesji Rady Miejskiej w Żninie,  

która odbyła się w dniu 4 listopada 2016 roku  

w Auli Urzędu Miejskiego w Żninie  

przy ulicy 700-lecia 39  

 

Protokolant sesji:  

Łukasz Lisiecki – Główny Specjalista 

 

AD PKT 1 – Otwarcie i stwierdzenie kworum 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - o godzinie 1000 otworzył XXV sesję  

i stwierdził, że zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 20 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 21 osób stanowi 95%, czyli wystarczająca liczba 

do podejmowania prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym. 

Listy obecności stanowią załączniki nr 1, 2 i 3 do niniejszego protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady powitał: 

1. Panie i Panów Radnych, 

2. Burmistrza Żnina Pana Roberta Luchowskiego ze współpracownikami, 

3. Sołtysów Gminy Żnin,  
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4. Przewodniczących Zarządu Rad Osiedli, 

5. Dyrektorów Jednostek Organizacyjnych Gminy Żnin, 

6. Pozostałe osoby obecne na sali, 

7. Prasę lokalną, 

8. Radio Żnin, 

 

AD PKT 2 - Przedstawienie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - przedstawił porządek obrad XXV sesji Rady 

Miejskiej w Żninie, który stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Następnie zapytał czy są 

pytania do porządku obrad. 

Burmistrz Robert Luchowski – zwrócił z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie zarządzenia wyborów rad osiedli w osiedlach nr 2, 3, 4 i 5 w 

mieście Żninie jako w jednostkach pomocniczych gminy Żnin. Uchwały, które zostały 

podjęte na ostatniej sesji w dniu 6 października br. w sprawie utworzenia jednostek 

pomocniczych gminy Żnin i nadania im statutów zostały opublikowane w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Kujawsko – Pomorskiego w dniu 18 października br. Z kolei 

weszły w życie w dniu 2 listopada br., stąd też zachodzi konieczność procedowania 

dokonania wyborów władz tych rad osiedli, co uzależnione jest od podjęcia niniejszej 

uchwały.   

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań do propozycji Burmistrza 

poddał pod głosowanie poprawkę Burmistrza polegającą na wprowadzeniu do porządku 

obrad ww. projektu uchwały.  

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych  

Za było 20 radnych 

 

Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały w sprawie  zarządzenia 

wyborów rad osiedli w osiedlach nr 2, 3, 4 i 5 w mieście Żninie jako w jednostkach 

pomocniczych gminy Żnin. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Gospodarki Przestrzennej i  Inwestycji 

Piotr Tomaszewski – zwrócił się z propozycją zdjęcia z porządku obrad z terminem do 

kolejnej sesji punktu dotyczącego projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
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na rzecz Gminy Żnin części nieruchomości przy ul. 700-lecia w Żninie, w celu sprawdzenia 

czy ten grunt nie powinien na mocy prawa przez zasiedzenie przejść na rzecz Skarbu 

Państwa.  

Burmistrz Robert Luchowski - powiedział, że to będzie trudne głosowanie. Inwestycja ta 

jest priorytetową inwestycją w tej kadencji. Na to zadanie mamy złożony wniosek na 

dofinansowanie tego zadania i dzisiejsze Państwa głosowanie obarcza Państwa ryzykiem 

niezrealizowania tego zadania, dlatego też bardzo bym prosił, abyście mieli Państwo to na 

uwadze podnosząc dziś ręce za tym wnioskiem. Przed sesją odbywały się posiedzenia 

Komisji Rady, była Komisja Infrastruktury  i Gospodarki Przestrzennej, odbyły się pozostałe 

Komisje Rady.  Nie rozumiem dlaczego dzisiaj zgłaszane są te wątpliwości dopiero na sesji, 

kiedy gmina Żnin ma złożony wniosek o dofinansowanie na to zadanie.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – zapytał czy podejmowanie uchwały o 

nabyciu na rzecz Gminy Żnin części nieruchomości przy ul. 700-lecia w Żninie nie wyklucza 

drogi, którą radny Piotr Tomaszewski zaproponował.  

Radca Prawny Maciej Dalka – oczywiście jest to tylko wyrażenie zgody, a co do sposobu 

nabycia nieruchomości to decyduje o tym organ wykonawczy, czyli Burmistrz.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski -  nie zabierałbym 

głosu, gdyby nie wystąpienie Pana Burmistrza. Oczywiście w dniu wczorajszym odbyły się 

Komisje Rady. Jednak po pierwsze wczoraj nie było prawnika, który odpowiedziałby na 

proste pytanie, które zadał radny Tomaszewski czy mamy prawo nabycia nieruchomości 

w wyniku zasiedzenia bądź też w inny sposób. Czy istnieje jakikolwiek prawo? Rozumiem 

również treść tego pytania. Kiedyś był tam chodnik, ulica, która się inaczej kiedyś nazywała. 

Dlatego też jest to proste pytanie i uważam, że nie należy się tu doszukiwać podtekstów.    

Burmistrz Robert Luchowski -  gdyby takie pytanie zostało zadane na Komisji Rady 

to byłaby udzielona również odpowiedź. Stąd też moje pytanie dlaczego nie zadano 

go wcześniej. Byłem z Panem Piechowiakiem na rozmowach z Ekonomem w Kurii 

Metropolitalnej i właścicielem nie jest żaden Skarb Państwa tylko Kościół. Upoważnienie, 

które uzgodniliśmy mówi jasno, my wyrazimy zgodę na wykonywanie prac na naszym 

terenie pod warunkiem, że gmina Żnin zobowiąże się do wykupu w przyszłości tego gruntu, 

czyli niezwłocznie. O żadnym przekazywaniu tych gruntów za darmo nie ma mowy. 

Gdybyśmy chcieli dochodzić swoich praw to moim zdaniem są to wieloletnie procesy 

sądowe. Zatem składany wniosek jest dla mnie zadziwiający, a już naprawdę dziwi to, że 

składa go radny reprezentujący okręg w którym ta inwestycja ma powstać.   

Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Gospodarki Przestrzennej i  Inwestycji 
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Piotr Tomaszewski – jestem za tym, żeby ten grunt nabyć, ale głównie chodzi mi o to, 

żeby wyjaśnić czy istnieje możliwość nabycia przez zasiedzenie.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – zarządził 15 min przerwę w obradach. 

Po przerwie -  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił radnego Tomaszewskiego  o 

zabranie głosu. 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Gospodarki Przestrzennej i  Inwestycji 

Piotr Tomaszewski – wycofał swój wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Żnin części nieruchomości przy ul. 

700-lecia w Żninie i przesunięcie go w porządku obrad po punkcie dotyczącym projektu 

uchwały  zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

gminy Żnin na lata 2016-2025. Ponadto poprosił, aby do czasu omawiana tego punktu 

przygotować pisemną opinię prawną na temat ewentualnej możliwości nabycia ww. 

nieruchomości w drodze zasiedzenia.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poddał pod głosowanie ww. propozycję 

radnego Piotra Tomaszewskiego o przesunięciu  w porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Żnin części nieruchomości przy ul. 

700-lecia w Żninie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

 Za było 19 radnych 

Wstrzymał się 1 radny 

 

Rada większością głosów przyjęła propozycję radnego Piotra Tomaszewskiego.  

 

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania 
uchwał Rady Miejskiej. 

5. Interpelacje Radnych. 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie oceny aktualności Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Żnin oraz miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego. 
 
 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
w rejonie wsi Uścikowo i Ustaszewo dla terenu części działki nr 8/3 w  miejscowości 
Uścikowo. 
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
śródmieścia Żnina - etap 2. 
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów użyczenia na 
nieruchomości stanowiące własność Gminy Żnin. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych położonych 
w budynku przy placu Wolności 20 w Żninie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych w 
Podgórzynie. 

 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Żnin części 
nieruchomości położonej w Żninie przy ul. Spokojnej. 
 

13. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zamianę części nieruchomości położonych 
w Rydlewie. 
 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żnin, położonej w Żninie Wsi. 

 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej w sprawie ustalenia regulaminu określającego niektóre 
składniki wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych 
prowadzonych przez Gminę Żnin. 

 
16. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr IX/196/1999 Rady Miejskiej w Żninie z 

dnia 28 grudnia 1999 r. w sprawie zatwierdzenia Zarządzenia nr 1 Zarządu Miejskiego 
w Żninie z dnia 9 grudnia 1999 r. 

 17. Podjęcie uchwały w sprawie określenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawek opłat. 

 18. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych 
polegających na przycięciu gałęzi drzewa rodzaju dąb, stanowiącego pomnik przyrody, 
znajdującego się na terenie miejscowości Wawrzynki, gmina Żnin. 
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19. Sprawozdanie Burmistrza Żnina z przeprowadzonych konsultacji z organizacjami 
pozarządowymi, podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 Ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie w sprawie dokumentu pn. „Roczny Program Współpracy 
Gminy Żnin na rok 2016 z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa 
w art. 3 ust. 3 Ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie”. 

 20. Podjęcie uchwały w sprawie "Rocznego Programu Współpracy Gminy Żnin na rok 2017 z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie". 

 21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie i realizację przez Gminę 
Żnin projektu pn. „Expressway – promocja terenów inwestycyjnych”. 

 22. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów rad osiedli w osiedlach nr 2, 3, 4 i 5 w 
mieście Żninie jako w jednostkach pomocniczych gminy Żnin. 

23. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia przez Gminę Żnin zwolnień z 
podatku od nieruchomości stanowiących regionalną pomoc inwestycyjną. 

 24. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin na 2016 rok. 

 25. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej gminy Żnin na lata 2016-2025. 

 26. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Żnin części 
nieruchomości przy ul. 700-lecia w Żninie. 
 

27. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Gminie Żnin. 

28. Odpowiedzi na interpelacje Radnych. 

29. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 

30.  Zakończenie. 

 

 

AD PKT 3 - Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – Wysoka Rado XXIV sesja odbyła się w dniu 

6 października 2016. Protokół z tej sesji zawiera 17 stron i 17 załączników.  Z treścią 

protokołu zapoznałem się, wiernie odzwierciedla przebieg tej sesji, w związku z tym 

proponuję, aby Wysoka Rada protokół przyjęła. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem 

protokołu z XXIV sesji Rady Miejskiej w Żninie, proszę podnieść rękę? 
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W głosowaniu udział wzięło 20 radnych  

Za było 20 radnych 

Rada przyjęła protokół z XXIV Sesji Rady Miejskiej w Żninie. 

 

AD PKT 4 - Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz z wykonania uchwał Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił Burmistrza o przedstawienie 

sprawozdania. 

Burmistrz Robert Luchowski - przedstawił sprawozdanie z działalności z okresu 

międzysesyjnego, które stanowi załącznik nr  5 do protokołu.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. 

Radny Kazimierz Jańczak – zapytał jaki jest efekt uczestnictwa w Forum Gospodarczym, 

które odbyło się  w Gnieźnie. 

Doradca Burmistrza ds. rozwoju lokalnego Paweł Sikora – wyjaśnił, że głównym 

organizatorem był Starosta Gnieźnieński. W ramach tego forum odbyły się panele 

dyskusyjne dotyczące współpracy samorządu z przedsiębiorcami. Głównym organizatorem 

była również Izba Przemysłowo – Handlowa. Otrzymaliśmy tam zaproszenie by zobaczyć 

jak funkcjonują takie izby z przedsiębiorcami w województwie wielkopolskim. Jeśli 

potrzebne są szczegółowe informacje to mogę przesłać je drogą elektroniczną.  

 

AD PKT 5 – Interpelacje radnych 

Radny Piotr Tomaszewski- poprosił o skierowanie służb drogowych Spółki WIK na ul. 

Szkolną w Żninie w celu naprawy kostki brukowej. Poprosił o posprzątanie błota i innych 

odpadów pobocza ulicy Szkolnej.  

Radny Leszek Kowalski- poprosił o aktualizację aglomeracji kanalizacji Gminy Żnin. 

Wyjaśnił, że zgłosił się mieszkaniec Wenecji Pan Maciej Wysocki z prośbą o interwencję w 

sprawie budowy przydomowej oczyszczalni ścieków, na którą dostał odmowę. Odpowiedź 

pisemną uzasadniono tym, że przewidziana jest budowa sieci kanalizacyjnej. Zapytał o 

analizę siłowni wiatrowych, które mają powstać na terenie Gminy Żnin. Na jakim etapie są 

prace z tym związane. 

Radna Maria Błońska- zgłosiła drogę gminną, która przechodzi przez centrum wsi 

Dochanowa. 1/3 drogi obejmują dziury, w których po opadach deszczu pojawia się woda. W 
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planie budżetu na 2016 rok była ujęta inwestycja budowy chodnika. Niestety chodnik do 

dnia dzisiejszego nie powstał. Zapytała, dlaczego sołtys tej wsi nie została poinformowana o 

jakichkolwiek naprawach, drogi. Konsekwencją tego na drodze nadal są duże wyrwy. Pani 

sołtys również nie została poinformowana o wizji lokalnej tej miejscowości. 

Radny Piotr Horka- zapytał, co ustaliła komisja, która odbyła wizytację na Placu 

Wolności. Chodzi o rewitalizację rynku. Gwarancja minęła, a płyta nadal jest z wadami. 

Zapytał również, co dalej będzie z poprawkami. Zgłosił również brak miejsc parkingowych 

przy przychodni „Epoka”. Pacjenci muszą parkować na terenie miasta. Poprosił o 

interwencję. 

Radny Andrzej Kurek- zapytał, kiedy będzie postawiony znak „zakaz zatrzymywania się” 

na ulicy Sienkiewicza. Zapytał również, kiedy Burmistrz zakończy sprawę pomostów. 

Zaproponował, aby dostosować się do wytycznych Starosty i umożliwić mieszkańcom 

korzystanie z atrakcji. 

Więcej interpelacji nie zgłoszono.  

 

AD PKT 6 - Podjęcie uchwały w sprawie oceny aktualności Studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Żnin oraz miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że zgodnie z art. 32 ust 1. ustawy z dnia 27 

marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, w celu oceny aktualności 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Żnin i 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, dokonano analizy zmian w 

zagospodarowaniu przestrzennym gminy, oceniono postępy w opracowywaniu planów 

miejscowych i opracowano propozycje do wieloletniego programu ich sporządzania w 

nawiązaniu do ustaleń studium, z uwzględnieniem decyzji zamieszczonych w rejestrach, o 

których mowa w art. 57 ust. 1-3 i art. 67 powyższej ustawy oraz wniosków w sprawie 

sporządzenia lub zmiany planu miejscowego.  

Po uzyskaniu opinii Gminnej Komisji Urbanistyczno-Architektonicznej, Burmistrz 

przekazano Radzie Miejskiej w Żninie wyniki analiz, o których mowa w ust. 1 cytowanej 

uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – odnośnie 

wczorajszego posiedzenia Komisji Budżetu i Gospodarki stwierdził, że razem z tą uchwałą 
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niezbędne będzie 200 tys. zł na zmianę studium. Wobec tego ze strony Pana Burmistrza będą 

musiały być podjęte działania związane ze znalezieniem środków na ten cel, który jest jak 

najbardziej słuszny. Jest to drogie przedsięwzięcie mimo wszystko. Patrząc na paragraf 

pierwszy mama nadzieję, że z wraz z analizą znajdą się również pieniądze na ten cel. 

Inspektor Sławomir Chrośniak – powiedział, że wczoraj przedstawił kwotę łączną licząc 

studium i plany miejscowe. Prowizorycznie studium kosztować może gminę około 100 tys. 

zł. Nie jest to dokument prosty, dlatego też jego sporządzenie może trwać dwa lata. 

Przewiduje się opracowanie nowych planów miejscowych i dokończenie procedur 

planistycznych istniejących planów z lat poprzednich. Łączny koszt może wynieść 200 tys. 

zł, ale można by to rozłożyć na okres dwóch lat.  

 Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – Pan Burmistrz 

powiedział, że jeśli nie będzie podjęta ta uchwała to nie będzie można uchwalać studium i 

planów miejscowych. Studium nie powstaje jednak od razu i do tego czasu plany będą 

uchwalane bo my studium posiadamy.  

Inspektor Sławomir Chrośniak – w myśl ustawy o rewitalizacji, która wprowadziła 

zmiany do ustawy o planowaniu przestrzennym  brak podjęcia tej uchwały spowoduje, że 

Rada nie może uchwalać planów. Może procedować, ale nie może uchwalać, czyli nie może 

zrobić najważniejszej rzeczy w tym zakresie.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poprosił o odczytanie projektu uchwały 

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 19 radnych 

Wstrzymał się 1 radny 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXV/272/2016 w sprawie oceny aktualności Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Żnin oraz 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, która stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu.  
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AD PKT 7 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w rejonie wsi Uścikowo i Ustaszewo dla terenu części działki nr 8/3 w  

miejscowości Uścikowo. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że teren objęty miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego stanowi obszar o powierzchni 16,2 ha, położony we wsi 

Uścikowo w gminie Żnin i obejmuje zabudowania przedsiębiorstwa rolniczego – dawnego 

folwarku, zlokalizowanego w sąsiedztwie zabytkowego zespołu pałacowo-parkowego 

w Uścikowie. Na obszarze objętym planem ustala się następujące przeznaczenie: teren 

obsługi produkcji w gospodarstwach rolnych, hodowlanych i ogrodniczych, tereny rolnicze, 

teren drogi wewnętrznej. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poprosił o odczytanie projektu uchwały 

Wiceprzewodniczącego  Rady. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 20 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXV/273/2016 w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w rejonie wsi Uścikowo i Ustaszewo dla terenu 

części działki nr 8/3 w  miejscowości Uścikowo., która stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu.  

 

AD PKT 8 - Podjęcie uchwały w sprawie zmian miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego śródmieścia Żnina - etap 2 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że Konieczność opracowania planu wynikła z 

potrzeby doprecyzowania zapisów mpzp dla projektowanej nowej zabudowy mieszkalno – 

usługowej w kontekście jej ewentualnego wpływu na funkcjonowanie istniejącego 

obserwatorium astronomicznego położonego w kompleksie zabudowań Liceum 

Ogólnokształcącego przy ul. Licealnej. 
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Przyjęte w planie miejscowym rozwiązania są zgodne z ustaleniami „Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Żnin”. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 20 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXV/274/2016 w sprawie zmian miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego śródmieścia Żnina - etap 2, która stanowi załącznik 

nr 8 do protokołu.  

 

AD PKT 9 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 

użyczenia na nieruchomości stanowiące własność Gminy Żnin. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że nieruchomości określone w uchwale 

stanowią własność Gminy Żnin i objęta są umowami użyczenia. Ważność umów wygasa.  

W celu zawarcia kolejnych umów organ wykonawczy gminy, stosownie do art. 25 ust. 1 i 2, 

w związku z art. 23 ust. 1 pkt 7a) cytowanej wyżej ustawy o gospodarce nieruchomościami, 

zobowiązany jest uzyskać zgodę Rady Miejskiej w Żninie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącego  Rady Andrzeja Kurka. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 20 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXV/275/2016 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów użyczenia na nieruchomości stanowiące własność Gminy Żnin, 

która stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
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AD PKT 10 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali 

mieszkalnych położonych w budynku przy placu Wolności 20 w Żninie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że zgodnie z § 1 Uchwały Nr XXIII/294/2012 

Rady Miejskiej w Żninie, z dnia 21 grudnia 2012 r., w sprawie określenia zasad nabywania, 

zbywania i obciążania nieruchomości oraz  ich wydzierżawiania na okres dłuższy niż trzy 

lata Rada Miejska w Żninie upoważniła Burmistrza Żnina do dokonywania czynności 

w zakresie ustanawiania odrębnej własności lokali mieszkalnych i ich sprzedaży na rzecz 

dotychczasowych najemców w budynkach, w których wcześniej nastąpiło ustanowienie 

odrębnej własności i sprzedaży co najmniej jednego lokalu mieszkalnego. Ponieważ 

w budynku, w którym położone są przedmiotowe lokale nie wyodrębniono na odrębną 

własność i nie sprzedano żadnego lokalu mieszkalnego upoważnienie udzielone 

Burmistrzowi Żnina przez Radę Miejską w Żninie nie obejmuje lokali w tym budynku. 

Ponadto w § 2 ust. 1  przedmiotowej uchwały Rada Miejska określiła lokale mieszkalne 

stanowiące własność Gminy Żnin, które nie podlegają sprzedaży. W wykazie tym znalazły 

się również lokale mieszkalne położone w budynku przy ul. Plac Wolności 20 w Żninie.  

Stosownie do art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. a) cytowanej wyżej ustawy o samorządzie gminnym,  

art. 25 ust. 1 i 2, w związku z art. 23 ust. 1 pkt 7 ustawy o gospodarce nieruchomościami 

zbycie lokali mieszkalnych w przedmiotowym budynku wymaga wyrażenia zgody przez 

Radę Miejską w Żninie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – powiedział, że 

wczoraj Komisja budżetu i Gospodarki oraz Komisja Infrastruktury i Gospodarki 

Przestrzennej  w dniu wczorajszym podczas objazdowego posiedzenia odwiedziły to 

miejsce. Rozumiem, że Pan Burmistrz musi przedłożyć projekt uchwały jeśli jest złożony 

wniosek. Brakuje mi jednak sugestii od Pana Burmistrza czy właściwie należałoby 

podejmować ten temat. Dach tego budynku jest w bardzo złym stanie, utrudniony jest 

dojazd. Nie było głosowania na posiedzeniu Komisji Rady, ale na przyszłość prosiłby, aby 

była sugestia Burmistrza.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 
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Za było 0 radnych 

Przeciw było 20 radnych 

     

Rada nie podjęła uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali 

mieszkalnych położonych w budynku przy placu Wolności 20 w Żninie. 

 

 

AD PKT 11 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

położonych w Podgórzynie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że obecny na sali jest wnioskodawca, który 

wyraża chęć zakupu nieruchomości tj.  Pan Abramowski. Jeśli wiec będzie potrzeba to 

można udzielić Panu Abramowskiemu głosu. Dodał, że ww. nieruchomości są gruntami 

rolnymi, są objęte umowami dzierżawy do 31 sierpnia 2018 roku. Są położone w środku wsi,  

części sąsiadującą z nową zabudową mieszkaniową na działkach prywatnych, boiskiem 

gminnym oraz Gościńcem „Krys” Wniosek o nabycie złożyli właściciele nieruchomości 

sąsiedniej, którzy prowadzą Gościniec „Krys”.     

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – na dzień 

dzisiejszy temat jest rozstrzygnięty z uwagi na trwającą do 2018 roku umowę dzierżawy. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącego  Rady Andrzeja Kurka. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 1 radny 

Przeciw było 18 radnych 

 

Rada nie podjęła uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

położonych w Podgórzynie. 

 

Burmistrz Robert Luchowski-  poinformował, że wnioskodawca nie zamierza 

rezygnować z dzierżawy i ma zamiar utrzymać dzierżawę do końca jej obowiązywania.  
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AD PKT 12 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy 

Żnin części nieruchomości położonej w Żninie przy ul. Spokojnej. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że przedmiotowa nieruchomość jest własnością 

Skarbu Państwa. Znajdują się tam budynki i budowle po siedzibie PSP w Żninie. Część 

budynków planowana jest do przekazania pod siedzibę Prokuratury Rejonowej w Żninie, a 

konkretnie oddziału zamiejscowego Prokuratury Rejonowej w Szubinie z siedzibą w Żninie. 

Pozostała część jest planowana do sprzedaży Gminie Żnin za kwotę w stosunku do 

szacowanej z obniżoną o 40% w stosunku do wartości nieruchomości oszacowanej przez 

rzeczoznawcę majątkowego. Jest ona potrzebna Gminie Żnin na cele związane z ochroną 

przeciwpożarową, konkretnie na siedzibę OSP w Żninie.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski- powiedział, że ten 

temat był omawiany dość szczegółowo na posiedzeniu Komisji Rady.  Oczywiście wszyscy 

są za przejęciem jeśli jest mowa, że płacimy 40% wartości w tak dobrym punkcie. Jeśli 

chodzi o ten dopisek, że będzie to na cele OSP to na wczorajszym posiedzeniu komisji nie 

było do końca sugestii radnych, ponieważ padały pytania. Pan Burmistrz się ustosunkował, 

że koszt adaptacji na OSP to kwota około 2,5 mln zł. Byłbym nie uczciwy gdybym nie 

powiedział jako Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki, że były sugestie, że za taką 

kwotę można by postawić nowy budynek od podstaw. Na Komisji nie było głosów 

sprzeciwu by tego nie nabyć, ale żeby było zapisane do końca na co mamy przeznaczyć 

środki. Choć nikt z nas nie wyklucza, że nie może być na ten właśnie cel. 

Radna Maria Błońska – zapytała ile wyniesie zakup a ile adaptacja budynku? 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – wykup to jakieś 281 tys. zł 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – z informacji, które posiada to kwota 

wyjściowa nie będzie 1,2 mln zł, ale poniżej 800 tys. zł. Zatem kwota wykupu będzie niższa.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – z tego co wiem szacunkowa wartość była na 

cały obiekt. W przypadku podziału tego obiektu na potrzeby prokuratury i OSP ta wartość 

zaoferowana dla gminy Żnin będzie niższa niż pierwotnie zakładano na całą nieruchomość.  

Burmistrz Robert Luchowski – ja nie mam tej wiedzy, więc może pytanie skąd źródło tej 

wiedzy, że będzie to kwota 800 tys. zł a nawet i mniejsza. Chciałbym poznać źródło, gdyż 

żaden dokument do mnie nie wpłynął.  

Radny Lucjan Adamus – zwrócił uwagę, że jest tutaj mowa o wielkiej sumie na OSP. 

Trzeba poszukać innego rozwiązania, a nie przeznaczać tak ogromne środki na OSP. 
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Oczywiście jest ona bardzo potrzebna, ale mamy przecież na miejscu Państwową Straż 

Pożarną.   

Burmistrz Robert Luchowski – przekażę tę sugestię strażakom ochotnikom ze Słębowa. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski- w związku z tym 

były moje wątpliwości. Za chwilę mamy przegłosować uchwałę o nabyciu nieruchomości. 

Właściwie do końca nie wiemy jak to będzie skutkowało na nasze możliwości. Jedno jest 

pewne, jest to bardzo blisko targowiska, jest to w centrum miasta. Za 40% jakiejkolwiek 

sumy to warto. Z klei co do celu to ja nigdzie nie wyczytałem, że to musi być tylko i 

wyłącznie na adaptację budynku. Jeśli bowiem my mamy tam poczynić wiele remontów to 

czy nie bardziej opłacalnym byłoby wybudowanie nowego budynku. W dniu dzisiejszym 

zagłosuję za tym, żeby za 40% szacunkowej ceny zakupić ww. nieruchomość, ale z tą uwagą, 

ze nie do końca mówimy jakim celom  ten obiekt finalnie będzie służył.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - z pamięci odtwarzam, że propozycja nabycia 

nieruchomości za 40% wyszła od Pana Wojewody, w którego imieniu działał Starosta  

wynikała z przeznaczeniem tego budynku na cele ochrony przeciwpożarowej.   

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – owszem, ale nie 

z adaptacją tego budynku. Mowa o terenie, a nie o budynku.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 14 radnych 

Przeciw był 1 radny 

Wstrzymało się 5 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXV/276/2016 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na 

rzecz Gminy Żnin części nieruchomości położonej w Żninie przy ul. Spokojnej, która 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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AD PKT 13 - Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zamianę części 

nieruchomości położonych w Rydlewie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

zamianę części nieruchomości położonych w Rydlewie. Działka Nr 56 obręb Rydlewo 

stanowi własność mieszkańca Rydlewa, która użytkowana jest rolniczo. Sąsiaduje ona z 

działką  nr 54/2 należącą do Gminy Żnin, która została  wydzielona z działki nr 54 w 

związku z tworzeniem tego nowego ogrodu działkowego. W wyniku ogłoszonego przetargu 

wyłoniony został dzierżawca działki nr 54/2. Właściciel działki nr 53, który dotychczas 

użytkował swoją działkę łącznie z częścią działki należącą do Gminy Żnin zwrócił się z 

wnioskiem o zamianę własnej działki nr 56    na część działki stanowiącej własność Gminy 

Żnin.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącego  Rady Andrzeja Kurka. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 0 radnych 

Przeciw było 20 radnych 

 

Rada nie podjęła projektu  uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zamianę części 

nieruchomości położonych w Rydlewie. 

 

AD PKT 14 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody 

na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żnin, położonej w Żninie Wsi. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że Rada Miejska w Żninie Uchwałą Nr 

XIX/206/2016, z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żnin, położonej w Żninie Wsi wyraziła zgodę 
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na sprzedaż działki nr 46, KW nr BY1Z/00001593/8 i części działki nr 48/1, KW nr 

BY1Z/00015935/9. W związku ze zmianą oznaczenia księgi wieczystej należało dokonać 

zmiany zapisu przedmiotowej uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 18  radnych 

Za było 18 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXV/277/2016 zmieniającą uchwałę w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żnin, położonej 

w Żninie Wsi, która stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

 

AD PKT 15 - Podjęcie uchwały zmieniającej w sprawie ustalenia regulaminu określającego 

niektóre składniki wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Żnin. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że uchwałą nr XIII/133/2015 Rady Miejskiej w 

Żninie z dnia 25 listopada 2015 roku w sprawie ustalenia regulaminu określającego niektóre 

składniki wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Żnin, określone zostały m.in. kwoty dodatków funkcyjnych. W 

przedłożonym projekcie uchwały Rady Miejskiej w Żninie następuje zmiana wysokości 

dodatków funkcyjnych za wychowawstwo oraz za sprawowanie funkcji opiekuna stażu. 

Taka zmiana da większą możliwość finansowego doceniania tych nauczycieli, którzy 

szczególnie angażują się w pracę z nauczycielem odbywającym staż oraz w pracę 

wychowawczą ze swoimi zespołami klasowymi, rozwiązując szczególnie trudne problemy 

wychowawcze. 

Wysokości dodatków funkcyjnych nie były regulowane od 2009 roku, w związku z 

powyższym zasadne jest zwiększenie tych kwot.  Jednocześnie zmiana wysokości dodatków 
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dla nauczycieli związana jest z wdrożeniem projektu edukacyjnego "Pakiet dla edukacji w 

gminie Żnin 2014+„. 

Zgodnie z zapisami art. 30 ust. 6a Karty Nauczyciela, projekt uchwały zmieniającej został 

uzgodniony ze związkami zawodowymi zrzeszającymi nauczycieli. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącego  Rady Andrzeja Kurka. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 20 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXV/278/2016 zmieniającą w sprawie ustalenia 

regulaminu określającego niektóre składniki wynagrodzenia nauczycieli 

zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Żnin, która 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

AD PKT 16 - Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr IX/196/1999 Rady 

Miejskiej w Żninie z dnia 28 grudnia 1999 r. w sprawie zatwierdzenia Zarządzenia nr 1 

Zarządu Miejskiego w Żninie z dnia 9 grudnia 1999 r. 

 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski –  o uzasadnienie projektu uchwały poprosił Sekretarza 

Gminy Żnin. 

Sekretarz Gminy Mirosław Gatka – w tym projekcie uchwały czyścimy uchwałę, która 

została podjęta w 1999 roku. Dokładnie dotyczy kwestii używania środków 

pirotechnicznych w okresach świątecznych. Obecnie przepisy prawa tak regulują kwestię 

używania środków pirotechnicznych, że nie jest koniecznym podejmowanie uchwały przez 

Radę.   Zatem wspólnie po analizie z kancelarią prawną uznaliśmy, że przepisy zawarte w 

uchwale z 1999 r. nie mają zastosowania, stąd też proponuje się uchylić ww. uchwałę.   

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – stwierdził, że 

współczuje właścicielom psów. Dodał, żeby nie było sytuacji, ze rozniesie się wieść, że 

można sobie strzelać fajerwerkami w ciągu całego roku. Jestem za uregulowaniem tej w 
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kwestii, choć ustawa dopuszcza podjęcie uchwały przez Radę. 

Komendant Powiatowy Policji w Żninie Pana Artur Krajewski – my jako policja 

wręcz odwrotnie zabiegamy, aby wszystkie gminy szły w kierunku podejmowania uchwał. 

Byśmy wówczas mieli jakieś regulacje prawne, nawet na poziomie prawa lokalnego. Przede 

wszystkim chodzi nam o mecze. Chodzi także o to by nie rozniosła się wieść, że od teraz 

będzie można używać fajerwerków w ciągu całego roku. Problemy występują zwłaszcza 

podczas spotkań piłkarskich na których używa się środków pirotechnicznych. Raz jeszcze 

powtórzył, że z punktu widzenia działań policji uchwała Rady jest potrzebna.   

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – bardzo mnie 

cieszy głos Pana Komendanta Policji. Uważa, że taką dobrze wypracowaną uchwałę 

należałoby podjąć. Oczywiście można by tutaj skorzystać z pomocy policji.   

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 20 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXV/279/2016 w sprawie uchylenia uchwały Nr 

IX/196/1999 Rady Miejskiej w Żninie z dnia 28 grudnia 1999 r. w sprawie 

zatwierdzenia Zarządzenia nr 1 Zarządu Miejskiego w Żninie  

z dnia 9 grudnia  1999 r., która stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - zarządził 20 min przerwę w obradach.  

 

AD PKT 17 - Podjęcie uchwały w sprawie określenia metody ustalenia opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawek opłat. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski –  wyjaśnił, że wciągu funkcjonowania systemu odpadów 

przez cały rok przebiega monitoring i analiza wpływu tych opłat. Jak Państwo pamiętacie 

doszło do poprawy ściągalności zaległości tj. od momentu kiedy pobieraniem tych zaległości 

zajął się urząd skarbowy. Zgodnie z przedłożonym projektem uchwały przedkładam 
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Państwu propozycję obniżenia stawki opłaty za odpady segregowane w wysokości 9 zł. Jeśli 

pojawią się szczegółowe pytania to do Państwa dyspozycji są moi współpracownicy tj. Pan 

dr Marek Gałązka oraz Kierownik wydziału Ochrony Środowiska, Leśnictwa i Rozwoju 

Obszarów Wiejskich.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – powiedział, że 

ten rok generalnie jest burzliwy, już w październiku podejmowaliśmy uchwałę w sprawie 

zmiany stawki. Od samego początku dwie Komisje tj. Komisja Budżetu i Gospodarki oraz 

Komisja Ochrony Środowiska pracowały w miesiącach styczeń – marzec nad tym jaka 

stawka powinna być tą właściwą. Było wiele różnych słów, dyskusji kiedy mówiliśmy 

o obniżeniu stawki z 12 zł na 10 zł. Dzisiaj propozycja Pana Burmistrza to 9 zł. Następnie 

zapytał jaka na dzień dzisiejszy jest kwota zaległości oraz jaka jest kwota nadwyżki? Co do 

zaległości to na koniec czerwca jest to kwota bodajże około 1 mln zł. Zgadzam się z tym, że 

dobre działalnie wydziału pozwoliło zatrzymać kwotę zaległości. Niepokojące jest natomiast 

to, że przy bilansowaniu się systemu mówimy tylko o mieszkańcach, natomiast  nie bierze 

się pod uwagę  nieruchomości niezamieszkałych. Uważam to za niewłaściwe i moim 

zdaniem nastąpił jakiś błąd i nie chcę tu mówić kto popełnił ten błąd. Roczna kwota z tytułu 

opłat od nieruchomości niezamieszkałych to około 500 tys. zł, co jest dużą kwotą, a niestety 

nie wzięto tego pod uwagę. Trudno określić jaka będzie stawka. Przetarg z tego co Pan 

Burmistrz mówił na komisjach będzie rozstrzygnięty 14 listopada br. Na pewno zagłosuje 

nad każdą propozycją, żeby była jak najmniejsza nadwyżka. Jest bowiem kosztem wpłat 

dokonanych od mieszkańców, a nie wypracowanych przez nas środków. Będę również miał 

na uwadze to by nie powstał deficyt.   Proszę mi wyjaśnić, gdyż uważam, że to był błąd czy 

na dzień dzisiejszy do bilansowania sytemu ujmowane są wszystkie opłaty włącznie 

z opłatami od niezamieszkałych.  

Doradca Burmistrza Marek Gałązka - sytuacja na 2016 rok w gospodarce odpadami jest 

stabilna finansowo. Przypomnę, że od początku kadencji zaczynaliśmy od potencjalnego 

poziomu deficytu w wysokości 800 tys. zł.  Zamykamy rok 2016 nadwyżką i w mojej  ocenie 

w przededniu rozstrzygnięć przetargowych stawka proponowana przez Burmistrza 

pokazuje, że Gmina jest przygotowana i daje to nam komfort działania. Stąd też zespół Pana 

Burmistrza podjął decyzję, aby zmianę stawki zrobić już w grudniu. Oczywiście nie ma to 

nic wspólnego z wyeliminowaniem nadwyżki, która istnieje, tylko jest to sygnał dla 

potencjalnych wykonawców, że gmina jest przygotowana na taką wysokość realizacji tego 

zadania.  Zdecydowanie byłoby gorzej, gdyby Gmina zakończyła rok z deficytem w tym 

zakresie. Wówczas mogłoby to prowadzić do dalszych podwyżek cen za odbiór odpadów. 

Zespół Burmistrza jest gotowy by wejść już w taki kanał obniżek dla mieszkańców.  Ta 



22 

nadwyżka wygospodarowana w tym roku pozwoli nam  nawet za cenę niewielkiego 

deficytu zrekompensować zbyt wysokie opłaty dla mieszkańców. W moim przekonaniu 

utrzymywanie stawki na poziomie 10 zł rodziłoby ryzyko, że zostalibyśmy przy tej stawce 

przez najbliższe 2 lata.  Co do przyczyn nadwyżki to nie zgadzam się z Panem Radnym, że 

wynika to z nieuwzględnienia, my te wpływy uwzględniliśmy. W październiku 2015 roku 

pracowaliśmy na danych, gdzie okazało się, że poziom tych wpłat okazał się niższy niż dane 

historyczne wskazywały. Gminy Żnin nie stać, aby w tym obszarze  w sposób pernamentny 

utrzymywać  deficyt w tym obszarze. W 2017 roku i 2018 roku pojawia się bardzo dobra 

przestrzeń, aby mieszkańcom obniżyć stawki do poziomu jednocyfrowego, co było naszym 

celem od samego początku. Uczymy się na błędach, wyciągamy wnioski, jesteśmy bogatsi o 

pewne doświadczenia. Dodał, że RIO w Bydgoszczy w sposób pozytywny zaopiniowała 

sposób przeznaczenia tej nadwyżki. Nasze pytania do RIO dotyczyły czy z nadwyżki można 

dokonać zakupu pojemników, wiat itp.    

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – stwierdził, że 

ekonomia jest jedna. Wypowiedź Pana, że Burmistrz idzie w kierunku jednocyfrowej opłaty 

za odpady, radni od samego początku twierdzili, aby opłaty były tak wyważone, aby nie 

było ani deficytu ani nadwyżki. Nadwyżka powstała i rozumiem, że celowo Pan nie mówi o 

jej wysokości w przededniu przetargu na obiór odpadów. Jest to zrozumiałe, ale mówienie 

już o tym, że radni przegłosowali i stworzyli przez to nadwyżkę jest niestosowne, którą to 

nadwyżkę zespół przeznacza na określony cel, przepraszam, ale tego nie rozumiem. 

Dzisiejsza rozmowa w przededniu przetargu na odbiór odpadów jest trudna. Wiem, że 1 zł 

dla Gminy to nie jest wiele. Jest to około 21-23 tys. zł w skali Gminy. Proszę mi 

odpowiedzieć dziś Panie Burmistrzu czy i dlaczego my dzisiaj musimy podjąć tę uchwałę.  

Dla mnie powstała nadwyżka jest gwarantem, że było dobrze zarządzane. Wielkość tylko tej 

nadwyżki może być dla radnych wielkim ciosem. Jeśli tej nadwyżki byłoby 10 tys. zł, 15 tys. 

zł to zgoda, ale nie wiemy. Nie zadam nawet tego pytania w przededniu przetargu.  

Doradca Burmistrza Marek Gałązka -   powiedział, że dążono do tego, aby zbilansować 

system. Problem nadwyżki nie dotyczy tylko naszej Gminy. Jest to specyficzny rok, gdzie 

zaczął działać system windykacji. Powiem tylko, że przystępując do antycypacji 

funkcjonowaliśmy w warunkach deficytu, więc  z pewnym elementem pomyłki i ryzyka 

trzeba zawsze się liczyć. Przyjęliśmy w tamtych warunkach zasadę ostrożnej wyceny i jak 

się okazało na plus mieszkańców. Jak się okazało dyscyplina mieszkańców jest bardzo 

wysoka. Sytuacja e gospodarce się poprawiła, stan zaległości o którym Pan mówił, to tok 

rozumowania jest niewłaściwy, że mamy 500 tys. zł z tytułu zaległości. Jest to bowiem 

wartość, która powstała od momentu powstania nadwyżki, więc Pana kalkulacje, że wciągu 
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dwóch najbliższych miesięcy mieszkańcy spłaca 0,5 mln zł są nierealne, skoro nie spłacali 

ich od 23014 roku. Osoby prawne jest to relacja 80% do 20%. Nadwyżka nie jest problemem 

bo my ją zrekompensujemy w przyszłości.  Mnie zawsze uczono, aby na finanse przez 

pryzmat długiego okresu. Wszystko wskazuje na to, że w roku 2017 – 2018 będziemy 

wszyscy zadowoleni z takiego rozwoju wypadków. Mieszkaniec będzie miał niższą stawkę. 

Dodał, że 1 zł dla mieszkańca, dla rodziny wieloosobowej w skali roku to jest dużo, 

natomiast z punktu widzenia Gminy nie.  

Kierownik Wydziału  Ochrony Środowiska, Leśnictwa, Rozwoju Obszarów 

Wiejskich Piotr Ostrowski - stwierdził, że gmina Żnin jest teraz na takim etapie, że 

możemy sobie pozwolić na obniżenie stawki do 9 zł.  Na tę obniżkę możemy sobie już 

pozwolić teraz w grudniu, gdzie jest to miesiąc zintensyfikowanych wydatków 

mieszkańców. Nie prognozujemy, aby w 2017 roku musielibyśmy tę stawkę podnosić. 

Jesteśmy jeszcze związani niekorzystną umową podpisaną jeszcze w ubiegłej kadencji na 

odbiór odpadów. Rozpisany przetarg daje nam możliwość uzyskania korzystniejszej oferty.   

Radna Maria Błońska – zapytała czy sporządzając kalkulację sporządził ją Pan tylko na 

podstawie mieszkańców płacących czy wszystkich Pan ujął?  

Doradca Burmistrza Marek Gałązka -   w algorytmie, który zastosowaliśmy przyjęliśmy 

zasadę ostrożnej wyceny i przyjęliśmy 15% osób niepłacących, ponieważ na to wskazywały 

poprzednie dane. Gminy Żnin według mnie nie stać na to, aby liczyć to w sposób 

bezduszny, urzędniczy wg przepisu, bo każda wielkość nie wniesionej opłaty powoduje to, 

że będziemy zamykać to deficytem. Oczywiście rok 2016 pokazał teraz, że ten system 

windykacji uległ znacznej poprawie. Zbyt ostrożnie podeszliśmy w tych szacunkach. Myślę, 

że w kolejnych kalkulacjach przyjmiemy poziom niespłacalności poniżej 10%.  

Radna Maria Błońska – uważa, że nie powinno być tak, że osoby, które solidnie uiszczają 

opłaty, płacą za tych co nie płacą. Jeżeli społeczeństwo usłyszy, że musi płacić za tych co nie 

płacą to dlaczego mają płacić. Zatem istnieje prawdopodobieństwo, że ta liczba niepłacących 

wzrośnie.  

Doradca Burmistrza Marek Gałązka - w zupełności się zgadzam, ten zamysł, który 

pojawił się w Pani pytaniu jest zupełnie zasadny. Nawet na poziomie budżetu centralnego 

Minister Finansów projektując budżet przy podatkach bierze pod uwagę tzw. szarą strefę. 

Gdybyśmy mieli algorytmem ustalić stawkę według Pani sugestii, to dzisiaj stawką byłaby 

stawka 8 zł. My taką stawkę mieliśmy i ona wygenerowała deficyt w wysokości 0,5 mln zł.    

Jeśli przyjęlibyśmy taki sposób liczenia to dajmy w przyszłym roku stawkę 5 zł-6 zł. Trzeba 

się jednak liczyć z tym, że będziemy mieli deficyt w budżecie.  

Radny Kazimierz Jańczak – trochę jestem zaskoczony wątkiem toków myślowych tej 
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dyskusji. My przecież mamy służyć mieszkańcom, a ja się tutaj dowiedziałem, że my 

działamy przeciwko nim.  Są materiały źródłowe z poprzednich kadencji, gdzie ta dyskusja 

była trudną dyskusją, aby rzeczywiście poprawić sytuację mieszkańców. Ja występuję tu 

dziś w imieniu mieszkańców, myślę, że pozostali radni również i zależy nam na tym, aby to 

życie było lepsze. Dlatego też na podstawie tych przedstawionych dziś informacji, dyskusji 

składam wniosek, aby stawka za odbiór odpadów nie wynosiła 9 zł, ale 8 zł.   

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska Leszek Kowalski – powiedział, że o 

sprawie odpadów rozmawiamy już od bardzo dawna. Wszyscy się uczymy. Przed swoją 

Komisją składałem do Burmistrza pytania w tej sprawie i otrzymałem odpowiedź konkretną 

tylko na jedno z pytań, natomiast na pozostałe już nie. Zapytał czy proponowana stawka na 

poziomie 9 zł została wyliczona rzetelnie, w oparciu o dane, przedstawione przez daną 

osobę. Poprosił, aby w protokole znalazł się zapis ukazujący te informacje. Często bowiem 

jest tak, że otrzymujemy informacje, że czegoś nie można zrobić itp. Nadal mam 

wątpliwości czy stawka 9 zł została wyliczona rzetelnie, ponieważ nie uzyskałem 

odpowiedzi na zadane pytania.       

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ireneusz Starczewski  -  dlaczego ta dyskusja 

dzisiaj jest i w takiej formie. Dlaczego my jako radni nie doszliśmy w sposób prawidłowy do 

podwyżki, która miała miejsce wiele miesięcy temu. Obliczyłem wówczas jaka powinna być 

stawka za wywóz nieczystości. Niektórzy z radnych domagali się, żeby to było 14 zł, 16 zł. 

Zawsze się pytam dlaczego?. Tu trzeba się znać na matematyce i umieć po prostu liczyć. 

Dzisiaj dochodzi do sytuacji, że ma być obniżka, a radni maja problem czy podnieść za tym 

rękę. Gospodarzem jest Burmistrz, który obliczył stawkę jaka powinna być, żeby się to 

bilansowało.   

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – naszym 

zadaniem jak stwierdził wcześniej radny Jańczak  jest dbanie o mieszkańców, dlatego zależy 

mi na tym, aby stawki były wyważone. Nie wiem co miał na myśli Radny Starczewski, że 

ktoś się pomylił przy obliczaniu podając jakiś czas temu wysokość stawki. Nadwyżka 

powinna dawać gminie komfort, ale dzisiaj nie wiemy o jakiej nadwyżce mówimy.  Panie 

radny Starczewski nie dyskutujemy nad obniżeniem stawki, ale nad wytworzeniem 

właściwego mechanizmu i systemu, który nie będzie prowadził do występowania nadwyżki. 

Jeśli ta nadwyżka jest niska to stawką właściwą jest 9 zł, ale jeśli nadwyżka jest duża to 

zgadzam się z propozycją radnego Jańczaka o stawce 8 zł.     

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska Leszek Kowalski – zapytał czy w 

ramach nadwyżki można zwolnić z opłaty przez jakiś czas osoby, które rzetelnie płaciły. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- jeżeli kwota wynosiłaby 9,25 zł czy 9,30 zł to 
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nadwyżka byłaby przeznaczona na końcówkę, aby się zbilansowała. 

Doradca Burmistrza Marek Gałązka- wspólnym zadaniem jest obniżanie stawki w 

zdrowej sytuacji finansowej. Kalkulując stawkę 9 zł wolałbym przyjąć ryzyko. Wszystko 

zależy od rozstrzygnięć przetargowych. Stawka 9 zł jest bezpieczna. Mamy prawo do 

oczekiwań. Rynek odpadów jest rynkiem oligopolistycznym na którym pewnego rodzaju są 

rozgrywane gry rynkowe. Przypuszczam, że ta opłata, z która Świdnica pojawiła się na 

rynku była skalkulowana na progu rentowności. To co się pojawiła w 2015 roku, czyli 

stawka wyższa, mogłaby pozwolić na rekompensacje tego okresu, który oni mogli stracić. 

Moim zdaniem stawka na chwile obecną jest marżą dość wysoką. Ustalenie stawki 9 zł jest 

wysyłaniem bardzo precyzyjnego sygnału, że my chcemy realizować to zadanie taniej. 

Świdnica jest obecnym wykonawcą tego zadania. W grudniu zachowałbym ostrożność. Przy 

stawce proponowanej będziemy obserwować sytuację. Jesteśmy bogatsi o informację. 

Prognozując coś nie jesteśmy w stanie przewidzieć co się wydarzy. 

Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska, Leśnictwa, Rozwoju Obszarów 

Wiejskich Piotr Ostrowski- wyjaśnił, że nie biorąc do kalkulacji osób nie płacących w 

warunkach realnych powoduje deficyt w systemie. W gminie nie wszyscy płacą, Od razu 

łamane są przepisy ustawy. Z drugiej strony nigdy w momencie prognozowania nie 

jesteśmy  w stanie wszystkiego przewidzieć. Mając dzisiejsze dane byśmy wzięli 10 lub 

mniej procent osób niepłacących. Jeżeli chodzi o nadwyżkę  to Regionalna Izba 

Obrachunkowa stwierdziła w piśmie, że można kwotę wydać w przyszłym roku na system 

gospodarki odpadami (pojemniki, wiaty, kosze, worki). W ramach opłaty gmina gwarantuje 

mieszkańcowi pojemniki.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski- zapytał czy 

podczas planowania były brane pod uwagę pojemniki od nieruchomości niezamieszkałych.  

Doradca Burmistrza Marek Gałązka- wyjaśnił, że były one nie do końca oszacowane. 

Radny Lucjan Adamus- zapytał mecenasa czy wolno jest obciążać społeczeństwo płacące 

kosztami za tych co nie płacą. Proszę w formie pisemnej odpowiedź. 

Burmistrz Robert Luchowski- funkcjonujecie przed otwarciem ofert. Nie zgadzam się z 

tezą, że pracownicy urzędu źle kalkulują stawki. Ktoś musi wziąć odpowiedzialność za ten 

system. Jest to system nieprzewidywalny. Jeżeli mamy do czynienia z nadwyżką to rolą 

burmistrza jest obniżenie stawki. 9 zł otworzy drogę do kolejnego obniżenia stawki w 

przyszłości. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zaznaczył, że uchwały śmieciowe powinny 

być zmienione raz lub dwa.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek-  w związku z złożonym oficjalnym 
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wnioskiem formalnym poprosił o przerwę. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- ogłosił 10 minut przerwy. 

Po przerwie. 

Zaznaczył, że na posiedzeniu zostało 19 radnych.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola- odniosła się do uchwały. W maju klub 

złożył wniosek o obniżenie stawki z kwoty 12 zł na 10 zł. Już wtedy na podstawie wnikliwej 

analizy dokumentów, które otrzymaliśmy kalkulowaliśmy kwotę na 8 zł. 

Padła propozycja ze strony członka klubu, aby stawka za odpady segregowane wynosiła 8 

zł. Proponuje  dokonania zmiany w projekcie uchwały w § 1. 

Burmistrz Robert Luchowski- zapytał na jakiej podstawie ustawiliście dzisiejszą stawkę. 

Na podstawie jakiego algorytmu. Czy klub weźmie odpowiedzialność za opłatę.  

Radny Leszek Kowalski- odczytał pismo, które skierował do Burmistrza Żnina. Nie 

otrzymał odpowiedzi na wszystkie pytania.  

Burmistrz Robert Luchowski- proponuje Pan kwotę 8 zł na podstawie informacji, 

których Pan nie uzyskał. Pojawił się w tygodniku Pałuki artykuł dotyczący odpadów.  

Radny Leszek Kowalski- uważam, że jeżeli chodzi o stawkę to powinna być ustalona po 

otwarciu ofert przetargu. Nie udzieliłem  tygodnikowi takiej informacji. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- odczytał wniosek formalny. Poddał wniosek 

po głosowanie.  

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

Za było 14 radnych. 

Przeciw 5 radnych. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek- odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

Za było 14 radnych. 

Przeciw 5 radnych.  

 

Rada podjęła uchwałę nr XXV/280/2016 w sprawie określenia metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

stawek opłat, która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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PKT 18- podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 

pielęgnacyjnych polegających na przycięciu gałęzi drzewa rodzaju dąb, stanowiącego 

pomnik przyrody, znajdującego się na terenie miejscowości Wawrzynki, gmina Żnin 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poprosił Burmistrza Żnina o uzasadnienie 

projektu uchwały.  

Burmistrz Żnina Robert Luchowski- wyjaśnił, że część gałęzi zakłóca przesył prądu linią 

energetyczną znajdującą się w bezpośrednim sąsiedztwie drzewa. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy są pytania. Pytań nie było więc 

poprosił Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwał. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola- odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych. 

Za było 18 radnych.  

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXV/281/2016 w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia 

zabiegów pielęgnacyjnych polegających na przycięciu gałęzi drzewa rodzaju dąb, 

stanowiącego pomnik przyrody, znajdującego się na terenie miejscowości 

Wawrzynki, gmina Żnin, która stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

 PKT 19- Sprawozdanie Burmistrza Żnina z przeprowadzonych konsultacji 

z organizacjami pozarządowymi, podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 Ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w sprawie dokumentu pn. „Roczny 

Program Współpracy Gminy Żnin na rok 2016 z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 Ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie”. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poprosił Burmistrza Żnina o uzasadnienie 

projektu uchwały.  
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Burmistrz Robert Luchowski- wyjaśnił, że sprawozdanie zostało załączone do materiałów 

sesyjnych. 

 Pkt 20- podjęcie uchwały w sprawie „Rocznego Programu Współpracy Gminy Żnin 

na rok 2017 z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 

3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie” 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poprosił Burmistrza Żnina o uzasadnienie 

projektu uchwały 

Burmistrz Żnina Robert Luchowski- wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy przyjęcia 

„Roczny Program Współpracy Gminy Żnin na rok 2017 z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie” stanowiący załącznik do niniejszej uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy są pytania. Pytań nie było więc 

poprosił Wiceprzewodniczącego  Rady Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwał. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek- odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych 

Za było 18 radnych. 

Rada podjęła uchwałę nr XXV/282/2016 w sprawie „Rocznego Programu 

Współpracy Gminy Żnin na rok 2017 z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie”, która stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

 Pkt 21- podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie i realizację 

przez Gminę Żnin projektu pn. "Expressway - promocja terenów inwestycyjnych. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poprosił Burmistrza Żnina o uzasadnienie 

projektu uchwały. 

Burmistrz Żnina Robert Luchowski- wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia 

zgody przez Wysoką Radę na przystąpienie oraz realizację przez Gminę Żnin projektu 
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budżetu. Bezpośrednio tym tematem zajmuje się doradca Burmistrza ds. rozwoju lokalnego 

Paweł Sikora- pełniący funkcje kierownika wydziału.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy są pytania. Pytań nie było w 

związku z czym poprosił o d9oczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady 

Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych 

Za było 4 radnych 

Przeciw było 13 radnych 

Wstrzymał się 1 radny. 

Projekt uchwały nie został przyjęty.  

 Pkt 22- podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów rad osiedli w osiedlach 

nr 2, 3, 4 i 5 w mieście Żninie jako w jednostkach pomocniczych Gminy Żnin. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poprosił Burmistrza Żnina o uzasadnienie 

projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski- wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy wyboru rad osiedli 

nr 2,3,4,5 w mieście Żnin. Na poprzedniej sesji zostały podjęte uchwały o utworzeniu rad 

osiedli oraz ustanowieniu ich statutów. Są to jednostki pomocnicze. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek-  zaznaczył, że na auli zostało 17 radnych. 

Zapytał czy są pytana. Pytań nie było w związku z tym poprosił Wiceprzewodniczącego 

Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwały.  

Wiceprzewodniczący Andrzej Kurek odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

W głosowaniu udział wzięło 17 radnych. 

Za było 17 radnych. 
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 Rada podjęła uchwałę nr XXV/283/2016 w sprawie zarządzenia wyborów rad 

osiedli w osiedlach nr 2, 3, 4 i 5 w mieście Żninie jako w jednostkach pomocniczych 

Gminy Żnin, która stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 Pkt 23- podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia przez Gminę Żnin 

zwolnień z podatku od nieruchomości stanowiących regionalną pomoc inwestycyjną 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poprosił Burmistrza Żnina o uzasadnienie 

projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski- poprosił o udzielenie głosu dla Skarbnika Gminy 

Aleksandry Szpek.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- udzielił głosu  Skarbnik Gminy.  

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek- w uchwale nr X/104/2015 Rady Miejskiej w Żninie z 

dnia 2 września 2015 r. w sprawie udzielenia przez Gminę Żnin zwolnień z podatku od 

nieruchomości stanowiących regionalną pomoc inwestycyjną. Zmiany dotyczą: 

- określenia warunków ramowych udzielenia regionalnej pomocy inwestycyjnej, 

- okresu jej udzielenia. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy są pytania do projektu budżetu.  

Radny Leszek Kowalski-  zaznaczył, że skierował pismo do burmistrza, które zachwiało 

wątpliwość. Poprosił o wyjaśnienie § 1. pkt.1 „przez Gminę Żnin”. Wyjaśnił, że powinien 

być zapis „nieposiadania zaległości z tytułu podatków i opłat lokalnych wobec samorządu”. 

Konkluzja pytania była taka, że mogą pojawić się podmioty, które mogą zalegać. Gmina ich 

zwolni, a faktycznie będzie kolejnym wierzycielem. W związku z tym, skierowane zostało 

do Burmistrza Żnina pismo z prośba o wyjaśnienie tego paragrafu. Otrzymałem odpowiedź, 

z której wynika, że zapis został zaopiniowany pozytywnie. Badanie wierzytelności 

podmiotu ogranicza się tylko do Gminy Żnin. Jeżeli taki podmiot ma już długi to z opinii 

wynika, że nie możemy tego sprawdzić. Zapis, który zaproponowałem dawał większe pole 

do manewru.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poprosił  radcę prawnego Macieja Dalkę o 

wyjaśnienie wątpliwości. 

Radca prawny Maciej Dalka-  wskazał, że zgodnie z rozporządzeniem na podstawie, 

którego powstał powyższy regulamin, są określone zaświadczenia i załączniki, które są 

wymagane od wnioskodawcy. Wychodzimy ponad wymogi, które wynikają z 

rozporządzenia. Nie ma na celu wskazywania kolejnych nowych oświadczeń, które 

sparaliżowałyby ocenę takiego wniosku. W chwili obecnej do wniosku  podmiot, który chce 
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uzyskać zwolnienie załącza oświadczenie. Kwestie zalegania na ZUS czy z podatkiem, 

można uzyskać stosowne zaświadczenie z Urzędu Skarbowego czy z ZUS. Wskazywanie, że 

podmiot nie zalega czy zalega w innej gminie będzie się opierało na  jego oświadczeniu. 

Gmina nie posiada narzędzi, aby sprawdzić czy przedsiębiorca w Polsce  ma środki 

transportu lub nieruchomości więc opierać się będziemy na oświadczeniu.  

Radny Leszek Kowalski-  zapytał czy zapis wcześniejszy w jakikolwiek sposób 

uniemożliwia udzielenia takiej dotacji. 

Radca prawny Maciej Dalka- odpowiedział, że zapis nie pozwalałby ocenić rzeczowo 

wniosku, gdyż Gmina Żnin nie byłaby w stanie sprawdzić zalegania płatności podatnika. 

Pracowaliśmy na oświadczeniu, które nie jesteśmy w stanie zweryfikować.  

Przewodniczący rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy podmiot, który nie ma wobec 

gminy Żnin nie ma obowiązku podatkowego, to gmina nie ma możliwości otrzymania 

jakiejkolwiek informacji od innych gmin. 

Radca prawny Maciej Dalka- wyjaśnił, że oświadczenie i zaświadczenie o zaleganiu z 

podatkami innymi zobowiązaniami. Całą odpowiedzialność bierze na siebie przedsiębiorca, 

gdyż to on spłaca podatek. Wymogi obowiązkowe jakie są stawiane już były wcześniej 

zapisane, ale my uszczegóławiamy tak, aby czytelniej ocenić kondycje finansową podmiotu. 

Oświadczenie to najważniejszy dokument. 

Radny Adam Kowalewski -zapytał czy na podstawie oświadczeń stwierdzane jest, że ktoś 

zalega lub nie. Na chwilę obecną ograniczając się do gminy Żnin powoduje to większe 

zagrożenie dla burmistrza lub skarbnika. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek- odpowiedziała, że w ramach wykonywania 

przepisów mówione było o jednym podmiocie. Przy drugim odmówiliśmy skorzystania z tej 

pomocy, gdyż nie zostały spełnione przesłanki. Odmówiliśmy udzielenia z tego zwolnienia 

podatku od  nieruchomości. Przez przedsiębiorce zostało złożone odwołanie do SKO, dlatego 

jesteśmy w trakcie oczekiwania na rozstrzygnięcie  sprawy.  

Radny Tomasz Wysocki- zapytał o to, czy w pierwsza część dotyczy Gminy Żnin. W 

drugiej części są słowa „również wobec budżetu państwa”. Fragment ten jeżeli zostanie 

przeniesiony na inwestora, który chciałby zainwestować w nieruchomości na terenie Żnina 

,a ma zaległości w Polsce to powinien to wykazać. Gmina powinna ścigać inwestora, który 

nie płaci podatku.  

Radny Leszek Kowalski- wyjaśnił, że wywołanie tego tematu jest spowodowane tym, że 

gmina od jednego z podmiotów posiada kilka mln złotych zaległości z tytułu nieruchomości. 

Chcielibyśmy uniknąć wydawania szansy pewnym podmiotom 

Radca prawny Maciej Dalka- zwolnienie nie spowoduje , że zniknie obowiązek 
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podatkowy. Jeżeli przedsiębiorca nie będzie wykonywał zasad tego zwolnienia to podatek 

będzie musiał zapłacić.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola-  zaznaczyła, że gmina Żnin ma dłużników 

takich, którzy nie zapłacili podatku i nie ma możliwości ściągnięcia tych pieniędzy. Jeżeli 

zostanie zwolniony z podatku podmiot, którego nie sprawdzimy to w jakiś sposób podatek 

zostanie odzyskany. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy są pytania. Pytań nie było więc 

poprosił Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwał. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola- odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych. 

Za było 6 radnych. 

Przeciw było 5 radnych. 

Wstrzymało się 5 radnych. 

 

 Rada podjęła uchwałę nr XXV/284/2016  zmieniająca uchwałę w sprawie 

udzielenia przez Gminę Żnin zwolnień z podatku od nieruchomości stanowiących 

regionalną pomoc inwestycyjną, która stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zaproponował 5 minut przerwy. 

Po przerwie 

 

 Pkt 24- Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin na 

2016 rok 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poprosił Burmistrza Żnina o uzasadnienie 

projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski- poprosił o udzielenie głosu Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poprosił o uzasadnienie skarbnika gminy.  

Skarbnik Aleksandra Szpek- poinformowała, że przy projekcie uchwały zmieniającej 

budżet gminy na 2016 rok zawiera zmiany w załączniku: 

- dotyczącym planu wydatków, 

-  dotyczącym przedsięwzięć realizowanych ze środków Unii Europejskiej, zmiany które 

wynikają z uczestnictwa w projekcie  Expressway oraz zabezpieczeniem środków w 

uchwale budżetowej na rok 2016 w wysokości ponad 7 tys zł z dotacją dla biura projektów 

województwo kujawsko- pomorskie i kosztami zabezpieczeniem wydatków na rozliczenie 
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podróży krajowych oraz zagranicznych. Z przedstawionego nam harmonogramu tego 

projektu wynika, że promowanie będzie się odbywać na międzynarodowych targach.  

Konsekwencją tych zmian w budzicie  są zmiany przeprowadzone w WPF. My jako 

partnerzy mamy 15% udział w tym projekcie. Jest to kwota w wysokości 60 tys zł, które są 

rozłożone na 3 lata. Kwoty w poszczególnych latach rozłożone są następująco: 

- 2016 rok – 7 tys zł, 

- 2017 rok- 50 tys zł, 

- 2018 rok- 4465,45 zł. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy są pytania 

Radny Adam Kowalewski- zapytał czy są podstawy do zmian w budżecie oraz w WPF 

jeżeli uchwała nie została podjęta, a uważam, że powinny zostać dokonane zmiany.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zaznaczył również, że uchwała nie została 

podjęta. 

Skarbnik Aleksandra Szpek- wyjaśniła, przeprowadziła konsultację z liderem projektu 

oraz rozmowy z skarbnikami, którzy biorą udział w tym projekcie. Gmina Płużnica uchwały 

intencyjnej nie wywoływała. Po konsultacjach z Burmistrzem, uważamy, że jest jakiś 

kolejny projekt dofinansowany. Skoro projekt uchwały nie został przegłosowany, to rada 

nie wyraża zgody na finansowanie przez burmistrza tego projektu, w związku z tym nie ma 

pozwolenia na podpisanie kontaktu 9 listopada br W Urzędzie Marszałkowskim. Jest to 

niezasadne, aby w tej chwili, w takim kształcie uchwała zmieniająca budżet oraz WPF 

została podjęta. Nie ma zgody wysokiej rady na realizację tego projektu. Plany byłyby 

martwe.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy są pytania. 

Kierownik Wydziału TPR Paweł Sikora- wyjaśnił, że jeśli chodzi o projekt do 

porozumienia między Gminą Żnin, a Urzędem Marszałkowskim, który jest liderem oraz 

realizatorem tego projektu, to od Gminy Żnin nie wymaga się objęcia kierunkowej uchwały. 

Wystarczy zabezpieczenie środków na realizację danego projektu. W związku z tym  należy 

zadać pytanie czy Radni chcą pozyskiwać inwestorów na terenie Gminy Żnin. Od 1 czerwca 

przechodzi do realizacji. Najlepiej wszystkie uzgodnienia dotyczące realizacji najlepiej jest 

robić przed przystąpieniem do realizacji, ale w naszym przypadku terminy narzucone przez 

Urząd Marszałkowski wymagają takiego kalendarza. W związku z tym uchwała oraz zmiany 

w budżecie są precydowane dziś. Poprosił raz jeszcze o ponowne glosowanie nad uchwała 
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oraz poprawkami do budżetu. Projekt ten pozwala Gminie Żnin stać się liderem w 

województwie kujawsko- pomorskim wraz z innymi 9 samorządami.  

Radny Adam Kowalewski- zaznaczył, że Rada podjęła już uchwałę. Sprawa jest już 

przesądzona. Zapytał Skarbnika ile czasu potrzebuje na wprowadzenie zmian do budżetu. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy teraz będą dokonywane zmiany w 

projekcie budżetu czy będzie dyskusja nad zmianami w budżecie. 

Radny Adam Kowalewski- zaznaczył, że Pani Skarbnik musi zdjąć Expressway z projektu 

budżetu oraz WPF.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał jak długo będą trwały poprawki w 

zmianie do budżetu. 

Skarbnik Aleksandra Szpek- odpowiedziała, że 9 listopada nie powinniśmy jechać na 

podpisanie kontraktu. Głosowanie nad obecnym projektem  uchwały jest możliwy. Po 

prostu fundusze zabezpieczone na to zadanie nie będą zrealizowane. Przy najbliższej sesji 

należy wprowadzić zmiany do projektu budżetu w związku z Expressway. Zadanie to 

zostanie zdjęte. 

Radny Adam Kowalewski- zapytał czy radnym wolno przegłosować zmiany do budżetu 

skoro nie została podjęta uchwała. 

Sekretarz Mirosław Gatka- wyjaśnił, że nie podjęto uchwały do przystąpienia projektu. 

Zapytał czy Rada jest za utrzymaniem w projekcie budżetu zadania czy też nie. Zaznaczył, 

że tych zmian nie da się zrobić od ręki. Uchwały tej samej nie można dwa razy 

przegłosować na jednej sesji.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek- zapytał czy w związku z nie przyjęciem 

uchwały, pieniądze zarezerwowane na to zadanie wrócą na odpowiednie paragrafy.  

Kierownik Wydziału TPR Paweł Sikora- podkreślił, że dyskusja na temat uchwały 

Expressway. Gmina Żnin jako partner wkłada w ciągu 3 lat 66 500 zł. Za tym idą środki 

unijne w wysokości 85% całego projektu czyli 347 tys zł, które trafia na promocję terenów 

inwestycyjnych Gminy Żnin. Projekt łącznie jest warty 4 mln zł. Obowiązkiem moim jest 

informować radnych, że realizacja tego projektu jest głęboko zasadna. Jeżeli Państwo mają 

jakieś pytania, to z chęcią na nie odpowiem.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zaznaczył, że uchwała została odrzucona. 

Uchwała zmieniająca budżet powinna uwzględnić wcześniej odrzucenie uchwały 

expressway. Na chwilę obecną jest konieczność przemodelowania projektu budżetu. Należy 

wnieść poprawki. W inny sposób dziś budżetu nie będziemy mogli uwzględnić. 

Radny Adam Kowalewski- zaznaczył, że jeśli zapadła w formie uchwały decyzja to należy 

zdjąć z projektu budżetu zapisy dotyczące Expressway. Nie ma innej możliwości, bo byśmy 
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występowali w dwóch różnych głosowaniach. Zapytał skarbniczkę, ile czasu potrzebuje na  

to, aby dokonać zmian.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał Burmistrza czy jest szansa, aby dziś 

dokonać zmian w projekcie budżetu.  

Burmistrz Robert Luchowski- odpowiedział, że radni podjęli złą decyzję. Gmina Żnin 

straciła szansę na promocję oraz na dobre relacje z Urzędem Marszałkowskim. Okaże się 

jaki to będzie skutek. Jeżeli procedujemy nad porządkiem sesji na komisjach i ktoś z 

państwa ma jakiekolwiek wątpliwości do punktu, chciałby podjąć dyskusję to bardzo 

proszę, aby nie dochodziło do sytuacji, że ktoś czegoś nie wie. Zapytał, co stało na 

przeszkodzie, aby negatywnie zaopiniować na komisjach punkt tej sesji. Nikt nie przytoczył 

argumentu, dlaczego ma być rezygnacja z tego projektu. Zaznaczył, że 9 listopada miało 

odbyć się podpisanie, ale w dniu jutrzejszym zostanie wysłane pismo, że Gmina Żnin 

rezygnuje z udziału w tym przedsięwzięciu. Zaproponował  wyjścia: 

- zarządzić przerwę ok 2 godzinną, na potrzeby wprowadzenia zmian do projektu budżetu, 

- przewodniczący przerywa sesję i ogłasza naradę na poniedziałek, 

- radni teraz zatwierdzą projekt budżetu oraz WPF,  a na najbliższą sesję zostaną naniesione 

poprawki. 

Poprosił o 5 minut przerwy.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- ogłosił 10 minut przerwy. 

Po przerwie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał jaka jest decyzja radnych. Zaznaczył, 

że radni nie byli poinformowani szczegółowo na temat projektu expressway.  

Sekretarz Gminy Mirosław Gatka- zaznaczył, że informacje przekazane przez Pana 

Sikorę były mało sprecyzowane, ale rada może raz jeszcze wysłuchać wyjaśnień Pana 

Sikory. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek- podkreślił, że jeżeli radni głosujący za 

zdjęciem tej uchwały, głosują także za zmianami w budżecie z konsekwencją tejże uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zauważył, że na chwilę obecną nie ma innej 

drogi wyjścia, choć nie wszyscy byli do końca dobrze poinformowani. Pan Paweł Sikora 

przedstawiał na komisji. Należy podjąć decyzje ostateczną.  

Kierownik TPR Paweł Sikora- zaznaczył, że odbyły się dwie komisje, na których był do 

dyspozycji. W materiałach była lista działań, które będą realizowane w ramach projektu, 

kwota dofinansowania.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek- zapytał, czy jeżeli rada zdecydowała w taki 

czy inny sposób to ktoś może czuć się obrażony, ale taka uchwała została podjęta przez 
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radnych. My konsekwencje wzięliśmy na siebie. Nie rozumiem, dlaczego Pan Sikora czy 

Burmistrz próbują nas przekonać. Do pewnych rzeczy. Ja jestem przekonany do tego jak 

podniosłem rękę.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- udzielił głosu burmistrzowi. 

Burmistrz Żnina Robert Luchowski- podkreślił, że Pan Paweł Sikora przekazał 

wyczerpująco informację. Po prostu nie ma woli. Trzeba działać dalej. Poprosił  radnych, 

aby mówili głośno o nie jasnościach z którymi się borykają. Przyjąłem stanowisko, że jeżeli 

nikt nie zawiera głosu, to projekt uchwały zostanie przyjęty. Każdy ma prawo glosować 

zgodnie ze swoim sumieniem. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- ogłosił przerwę do godziny 18.50 

Radny Ireneusz Starczewski- zaproponował, aby komisja budżetu spotkała się w 

poniedziałek lub wtorek i rozpatrzyła raz jeszcze budżet. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- ogłosił przerwę do godziny 18.50 

Po przerwie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zaznaczył, że na sali jest 15 radnych. 

Kontynuacja sesji. Poprosił Panią Skarbnik o wyjaśnienie dotyczące wprowadzonych zmian.  

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek- wyjaśniła, że są zmiany w wydatkach, polegające: 

- w paragrafie 4030 pozostały środki krajowe na zakup usług potrzebnych do promocji 

gminy, 

- wydatki bieżące nie uległy zmianie, 

- wydatki ogółem nie uległy zmianie, 

- zmiany w planach wydatków na projekty i programy  realizowane ze środków funduszy 

unii europejskiej zostały w całości usunięte. 

- uległy zmianie planowane wydatki w okresie realizacji projektu ogółem oraz planowane 

wydatki z budżetu krajowego i budżetu unii europejskiej. Zmiana została wprowadzona  w 

uchwale zmieniającej budżet dokładnie w § 1. pkt 9. 

Zmiany dotyczące Wieloletniej Prognozy Finansowej: 

- wydatki na programy, projekty i zadania realizowane z programami realizowanymi z 

udziałem środków unijnych.  Został usunięty temat wydatków bieżących. Uległa zmianie 

kwota ogółem wydatków bieżących w zakresie przedsięwzięć na te zadania oraz wydatków 

na przedsięwzięcia ogółem wydatki bieżące. 

- pkt 3 - planowane wydatki po zmianach na rok 2016 -2019 kwota 10871375,96 zł jest kwotą 

uaktualnioną . Następnie są uaktualnione kwoty na poszczególnych zadaniach.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy są jakieś pytania.  

Radny Adam Kowalewski- zapytał czy wszystko związane z Expressway jest usunięte w 
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budżecie oraz w WPF. Pieniądze, które były przeznaczone na Expressway zostają w 

wydziale promocji, ale jakie jest źródło pochodzenia. 

Skarbnik Aleksandra Szpek- wyjaśniła, że wszystkie skutki dotyczące zabezpieczenia 

środków do podjęcia uchwały w sprawie realizacji Expressway zostały usunięte. W uchwale 

zmieniającej budżet  i w uchwale zmieniającej WPF . Kwota 7476 zł pochodziły z 

zwiększenia wydatków na bieżące w rozdziale promocje jednostek wróciły z powrotem. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy są jakieś pytania. Pytań nie było. 

W związku z tym poddał autopoprawkę pod głosowanie.  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za było 15 radnych.  

 

Radny Adam Kowalewski- zapytał czy opłata, która uległa zmianie również została 

zawarta w autopoprawce.  

Skarbnik Aleksandra Szpek- odpowiedziała, że nie została opłata zmniejszona.  

Radny Adam Kowalewski- zapytał czy zostanie to skorygowane na następnej sesji. 

Skarbnik Aleksandra Szpek- odpowiedziała, że jeżeli będzie taka potrzeba to oczywiście, 

że tak. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy są pytania. Pytań nie było więc 

poprosił Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwał. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola- odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za było 15 radnych. 

 

Rada podjęła uchwałę nr XXV/285/2016 zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu 

Gminy Żnin na 2016 rok, która stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

 

 Pkt 25- Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Żnin na lata 2016- 

2025 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy są pytania do projektu uchwały. 

Radny Adam Kowalewski- zapytał o wykup gruntu na budowę łącznika. Nie ma tego 

zadania w WPF. Czy w latach 2016-2019 nie będzie realizowana ta inwestycja.  
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Skarbnik Aleksandra Szpek- wyjaśniła, że budowa tej drogi to przedsięwzięcie 

wieloletnie począwszy od projektu budżetu na rok 2017.  

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy są jakieś pytania. Pytań nie było. 

W związku z tym poddał autopoprawkę pod głosowanie.  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za było 15 radnych.  

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy są pytania. Pytań nie było więc 

poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka o odczytanie projektu uchwał. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek- odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za było 15 radnych. 

 

Rada podjęła uchwałę nr XXV/286/2016 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żnin na lata 2016-2025, która stanowi 

załącznik nr 21 do protokołu.  

 

 PKT 26- Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy 

Żnin części nieruchomości przy ul. 700-Lecia w Żninie 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy są jakieś pytania. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola- podziękowała za opinie prawną z której 

wynika, że nie ma możliwości pozyskania gruntów na zasadzie zasiedlenia. 

Radny Adam Kowalewski- zaproponował, aby opinię biuro rady przesłało wersje 

elektroniczną do wszystkich radnych  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy są jakieś pytania. Pytań nie było 

w związku z tym poprosił Wiceprzewodniczącą Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu 

uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola - odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za było 15 radnych. 
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Rada podjęła uchwałę nr XXV/287/2016 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na 

rzecz Gminy Żnin części nieruchomości przy ul. 700-Lecia w Żninie, która stanowi 

załącznik nr 22 do protokołu.  

 

PKT 27- Projekt uchwały  w sprawie nadania statutu Gminie Żnin 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy są jakieś pytania. Poprosił 

radnego Adama Kowalewskiego o przedstawienie wniosków. 

Radny Adam Kowalewski- zaznaczył, że jest to nowy statut w wersji kolorowej. 

Podkreślił, że spotkania nie były proste. Informacje były przekazywane drogą elektroniczną. 

Wysoka Rada wyznaczyła komisje. Burmistrz pozwolił nam skorzystać z obsługi Kancelarii 

Prawnej, Skarbnika, Sekretarza. Podziękował za wspólną współprace, kompromis. Dzięki 

pomocy wielu osób udało się komisji stworzyć statut, który jest prawidłowo przygotowany. 

Komisja poddaje się weryfikacji Wysokiej Rady. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- zapytał czy do projektu uchwały są uwagi. 

Odczytał projekt uchwały. Poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za było 15 radnych. 

 

Rada podjęła uchwałę nr XXV/288/2016 w sprawie nadania statutu Gminie Żnin, 

która stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

 

PKT 28- Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- wyjaśnił, że Pan Burmistrz prosi o możliwość 

udzielenia odpowiedzi w formie pisemnej.  

Radny Piotr Tomaszewski- stwierdził, że za interpelacje należy podziękować, gdyż 

otrzymaliśmy odpowiedzi w formie pisemnej.  

PKT 29- Zapytania, wolne wnioski i informacje. 

Radny Piotr Tomaszewski- zaznaczył, że w związku z wczorajszym objazdem złożył 

wniosek związany z budynkiem znajdującym się przy Placu Wolności 20. Wnioskuje o 

dokonanie przeglądu dachu oraz ewentualna jego naprawę.  

Radny Leszek Kowalski- przekazał, że świetlica opiekuńczo-wychowawcza jest tylko po 

stronie stowarzyszenia prowadzącego "Trójka" Zespół Szkół Społecznych im. Armii 

Krajowej. Pani Kierownik Maria Bursztyńska zaproponowała pomoc finansową. Należy 
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sprawdzić w najbliższym czasie czy budynki spełniają wymogi. Zapytał czy radni ustalą 

termin odpowiedzi. 

Radny Ireneusz Starczewski- 13 października komisja rewizyjna wybrała zastępce 

przewodniczącego Pana Kazimierza Jańczaka. Burmistrz zwrócił się do komisji, ponieważ 

goniec pałucki zamieścił w gazecie artykuł „na sesji rady powiatu Pan Wojciech Szczęsny 

mówił: słyszałem, że na komisji rewizyjnej Rady Miejskiej w Żninie poruszono temat 

odwołania Roberta Luchowskiego ze stanowiska Burmistrza”. Burmistrz poprosił o 

odpowiedź na pytanie czy, a jeśli tak w jakim kontekście komisja rewizyjna  poruszała 

temat odwaniania Burmistrza Żnina. Poinformował, że taki temat nie był poruszany. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do komisji rewizyjnej w związku z pismem Pana 

Rajmunda Wiśniewskiego. Wynajmował mieszkanie, rodzina nie płaciła, zwrócił się do sądu 

o eksmisję. W wyroku było zaznaczone, że musi on wynajmującym znaleźć lokal zastępczy. 

Zajęła się tą sprawą komisja rewizyjna. Mieszkanie rodzina uzyskała na ul. Podmurnej.  

 

AD PKT 30- Zakończenie 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Koziełek- stwierdził, że został wyczerpany 

porządek obrad XXIV Sesji Rady Miejskiej w Żninie. Podziękował Paniom i Panom Radnym, 

Burmistrzowi, pracownikom Urzędu, prasie, radiu oraz wszystkim obecnym na sali 

za uczestnictwo. 

Przewodniczący Rady o godz. 19.10 zamknął XXV sesję Rady Miejskiej w Żninie. 

Na tym protokół zakończono.  

 

Protokolant: 

Łukasz Lisiecki 

Patrycja Popielska 

 

                Przewodniczący Rady Miejskiej  

                      w Żninie 

     Grzegorz Koziełek 

 


